
Geachte college van Gedeputeerde Staten,

De afgelopen maanden hebben we kunnen zien dat de opvangcapaciteit van het Centraal Orgaan
opvang asielzoekers (COA) niet toereikend is om de huidige hoeveelheid asielzoekers op te vangen. Eind
augustus 2022 is een akkoord gesloten tussen Rijk, VNG, IPO en Veiligheidsberaad om te komen tot
een duurzame oplossing voor de opvangcrisis. Inmiddels zijn we een aantal maanden verder en is de
zogenoemde spreidingswet, een van de uitwerkingen van dit akkoord, aanstaande. Deze  wet beoogt
dat de opvang van asielzoekers verspreid over het land plaatsvindt.

Gemeenten committeren zichaan duurzame opvang asielzoekers
Vooruitlopend op de spreidingswet hebben de achttien burgemeesters en wethouders wonen op 15
december jl., in bijzijn van Commissaris van de Koning dhr. Smit, en vervolgens ook op 1 februari jl. met
elkaar gesproken over een duurzame huisvesting van asielzoekers op niveau van de Veiligheidsregio
Hollands Midden. De afspraken gemaakt tijdens deze overleggen worden binnenkort ter bekrachtiging
voorgelegd aan de gemeenteraden van alle gemeenten in Hollands Midden.

Een van de afspraken  is om in eerste instantie in 2023 opvangplekken voor 2200 asielzoekers in
bestand te hebben. Hiermee committeren  we ons aan een realistisch aantal voor onze gemeenten.
Dankzij alle  inspanningen, leidend tot grote opvanglocaties in Katwijk, Leiden en Gouda en enkele
kleinere locaties in andere gemeenten, zijn we al een eind op weg. We zijn er echter nog niet. Om de
rest van de ambitie te realiseren, is samenwerking met de provincie Zuid-Holland noodzakelijk.

De afspraak is gemaakt om de coördinerende rol in de realisatie van deze opgave te beleggen bij de
-Holland. Op deze manier worden gemeenten zoveel mogelijk

ontlast, zodat zij zich kunnen focussen op de realisatie van
zullen zich richten op:
- het monitoren en aanjagen van de voortgang
- het faciliteren van intergemeentelijke en interregionale bestuurlijke en ambtelijke afstemming
- het ondersteunen van en adviseren aan gemeenten
- het duiden en vertalen van provinciaal en landelijk beleid
- het contact onderhouden met stakeholders als het COA, het Rijk en de provincie

coördinerende rol waar te maken.

Financiële ondersteuning essentieel

voor staan te vervullen, doen wij een klemmend beroep op de provincie. Wij vragen u om ons te
ondersteunen in deze belangrijke maatschappelijke opgave door middelen beschikbaar te stellen.

ook
verschilt. We schatten in dat voor de regio Holland Rijnland een bedrag van maximaal 00 (excl.
BTW) per jaar nodig is om uitvoering te geven aan deze nieuwe taak. Dit bedrag is gebaseerd op de
maximale inschaling van een 0,8 fte in schaal 12. Voor Midden-Holland wordt ingeschat dat 0,5 fte nodig
is.

Planologische medewerking noodzakelijk
Naast het verzoek om financiële ondersteuning doen we ook een dringend beroep op de provincie Zuid-
Holland om, waar nodig, planologisch medewerking te verlenen. Het opvangen van asielzoekers in de
gemeenten is een extra huisvestingsvraagstuk, dat bovenop de al grote vraag naar woningen komt. De
druk op de beschikbare ruimte wordt daarmee nog groter dan hij al was. Gemeenten doen hun uiterste
best om starters, ouderen, statushouders, woonwagenbewoners, arbeidsmigranten, de reguliere
woningzoekende en tal van andere doelgroepen te huisvesten. Voor veel gemeenten is dit echter niet
meer binnenstedelijk op te lossen. Ten tijde van grote tekorten past een flexibele, snelle en constructieve
houding van de provincie. Gelet op de omvang en complexiteit van de opgave is het noodzakelijk om
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gemeenten meer ruimte te geven, ook buiten bestaand stads- en dorpsgebied en op bijvoorbeeld
bedrijventerreinen.

Daarbij gaf één van de  gemeenten tijdens het overleg op 15 december jl. ter illustratie aan dat voor
verschillende typen huisvesting verschillende regels van de Omgevingsverordening van toepassing zijn.
De regels voor opvang van vluchtelingen uit Oekraïne, huisvesting van arbeidsmigranten, huisvesting
van statushouders en opvang van asielzoekers lopen uiteen. Ook de beoordelingssnelheid door de
provincie staat onder druk, gelet op de vele factoren waaraan eventuele ontheffingsmogelijkheden
moeten worden getoetst. De provincie ontmoedigt daarmee creatieve oplossingen van gemeenten
waarbij bijvoorbeeld op één locatie voor meerdere doelgroepen opvang gecreëerd wordt of maakt deze,
in geval van onderhavige gemeente, zelfs onmogelijk.

We rekenen op een continuering van onze samenwerking en op grote stappen in de opvangopgave in
onze provincie. Graag vernemen we uw reactie.

Hoogachtend  
-Holland,

P. VerhoeveH. .J. Lenferink  Voorzitter
Holland Rijnland Voorzitter Midden-Holland


